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Aanleiding 
Op 28 juni 2019 heeft het kabinet de Nederlandse uitwerking van de internationale 

klimaatafspraken van Parijs (2015) bekend gemaakt in de vorm van het Nationaal 

Klimaatakkoord. Dit akkoord is onderschreven door zeer veel partijen (Rijk, gemeenten, 

provincies, waterschappen, landbouworganisaties, natuurbeherende organisaties, 

milieuorganisaties, etc. ). In dertig energieregio’s in Nederland vindt een uitwerking plaats 

waar en hoe elektriciteit op land (wind en zon) duurzaam opgewekt kan worden. Maar ook 

welke warmtebronnen te gebruiken zijn en welke warmte-infrastructuur daarvoor nodig is, 

zodat woningen en (bedrijfs)gebouwen van het aardgas af kunnen. Voor Twente moet een 

Regionale Energiestrategie Twente (RES Twente) worden uitgewerkt. Het uiteindelijke 

hoofddoel is bijdragen aan het Nationaal Klimaatakkoord door CO₂-reductie om daarmee de 

klimaatverandering tegen te gaan. 

 

Het voorlopig ontwerp RES Twente 1.0 
Het voorlopig ontwerp is een tussenproduct op weg naar RES Twente 1.0. Een coproductie van 

alle betrokken partners. Hierin is op hoofdlijnen opgenomen hoe we willen zorgen dat we 

richting 2030 de juiste strategische koers kunnen varen om de helft van het huidig 

elektriciteitsverbruik op te wekken met wind- en zonne-energie en woningen en andere 

gebouwen aardgasvrij te verwarmen. Het voorlopig ontwerp is een belangrijke tussenstap en 

bedoeld om de komende periode reacties te verzamelen van raadsleden, statenleden, maar ook 

de regionale stakeholders vanuit bijvoorbeeld duurzaamheid, natuur & landschap, landbouw & 

leefbaarheid en toerisme. 

 

De RES Twente 1.0 moet worden gezien als een ‘regionaal verdrag’ tussen de deelnemende 

partijen, dat juridisch niet bindend is. Elke partij afzonderlijk zal zich zwaarwegend inspannen 

om de bijdrage aan duurzame opwek elektriciteit in gigawattuur (GWh) die ze hebben 

toegezegd ook te gaan realiseren in regionaal verband, onderweg naar 2030.  

 

Duurzame energieladder Almelo 
De gemeenteraad heeft in april 2020 de Duurzame energieladder vastgesteld. De Duurzame 

energieladder is het beleidskader voor duurzame energieopwekking in Almelo. De ambitie 

zoals beschreven in de Duurzame energieladder vormt de bijdrage van Almelo aan de RES 

Twente 1.0, namelijk 157 gigawattuur. 

 
Proces 
Op 8 maart 2021 heeft de stuurgroep RES Twente het voorlopig ontwerp RES Twente 1.0 

voorgelegd aan de Colleges van B&W van de Twentse gemeenten, het Dagelijks Bestuur van 

de waterschappen Vechtstromen en Rijn en IJssel en Gedeputeerde Staten van provincie 

Overijssel (hierna te noemen Colleges B&W, AB en GS). 

 

Op 23 maart 2021 heeft het college van B&W in Almelo Commitment uitgesproken over de wens 

om gezamenlijk de RES Twente 1.0 als strategisch koersdocument te realiseren, tevens heeft 

het college besloten om, net zoals de andere gemeenten in Twente, een opiniërend oordeel 

over het voorlopig ontwerp RES Twente 1.0 bij de raad op te halen. Het opiniërend oordeel is 

middels een oordeelsvormend politiek beraad op 6 april 2021 opgehaald.  

 



 

 

 

 
Uitkomsten opiniërend oordeel 
Aan de hand van de door de Stuurgroep RES Twente gestelde vragen heeft er een debat 

plaatsgevonden. Volledigheidshalve is de PowerPoint presentatie met de vragen als bijlage aan 

dit document toegevoegd.  

 

 

Vraag 1: 

Kunt u uw commiment uitspreken over de wens om gezamenlijk de RES Twente 1.0 als 

strategisch koersdocument te realiseren? 

 

De volgende fracties hebben het woord gevoerd:  
PVV: Nee, gezien de ontwikkelingen die gaande zijn op het gebied van gas (Europese 

Commissie gaat gas aanmerken als duurzame bron). Maar bovendien als je in de RES leest 

hoeveel ha aan zonnevelden in Twente moeten komen dan houden wij ons hart vast hoe de 

omgeving eruit komt te zien. 

CDA: Op voorhand is de mening van het CDA om de RES Twente als strategisch 

koersdocument te zien. De doelstellingen, is dat een optelsom van zon van wind van de 

gemeenten of zit er nog een overcapaciteit in van locaties die eventueel niet gerealiseerd 

kunnen worden? 

Partij Vrij Almelo: Nee, er komt nieuwe regelgeving van de Europese Commissie waarin staat 

dat aardgas een duurzame brandstof is. 

CU: Ja, CU spreekt commitment uit over koersdocument. Er zijn volop ontwikkelingen bijv. 

geothermie, waterstof en aquathermie. Graag daar in de RES 2.0 aandacht aan besteden. Is de 

RES ook grensoverschrijdend met andere RES-en? 

D66: Ja, commitment hiervoor. Niets is in beton gegoten. Het is een RES 1.0, een 

koersdocument het geeft een richting aan. Bij de RES 2.0 is er allicht sprake van andere 

regelgeving en ontwikkelingen (nieuwe technieken), hoop dat iedereen daar in wil 

meebewegen. Zuinig zijn op het landschap en goed nadenken voordat we iets doen. Het 

document geeft wel aan dat we met zijn allen iets willen bereiken. 

Democraten.nu: Kan commitment nu nog niet geven. Spreken wens uit om het liefst samen er 

aan te werken maar wat betreft inhoud zijn er nog bedenkingen daarbij, bijvoorbeeld gasloos in 

2030, ernstig vraagtekens bij. Bij voorbaat nog niet deze commitment afgeven. 

VVD: ja, vraag positief beantwoorden. Het is nog in ontwikkeling en niet in beton gegoten. 

Bijsturen zodra er ontwikkelingen plaatsvinden op het gebied van duurzaamheid. 

 

De schriftelijke inbreng van de PvdA-fractie: 
De PvdA-fractie in Almelo staat achter de RES Twente. Samenwerking en bindende afspraken 

zijn dé manier om de opgave die we hebben voor CO2-reductie na te komen. Dat doen we voor 

onszelf en toekomstige generaties die we niet opzadelen met onnodige schadelijke gevolgen 

van de opwarming van de aarde en de uitputting van fossiele brandstoffen.  

Om de doelen van de RES te halen moet iedereen meedoen. Voor de PvdA is permanente 

aandacht voor en voorrang geven aan een evenwichtige kostenverdeling daarbij een 

belangrijke bouwsteen, zo niet de belangrijkste bouwsteen!  

Er zijn veel zorgen bij particulieren over de betaalbaarheid van de investeringen en de hoogte 

van de energierekening. De RES-routekaart voor participatie en acceptatie bij de inwoners mag 

wat de PvdA betreft niet leiden tot het vergroten van verschillen tussen mensen met een smalle 

beurs en de financieel (meer) draagkrachtigen. 

 

De overige fracties geven geen reactie op de vraag, mogelijkerwijs vanwege deelname aan een 

ander politiek beraad op hetzelfde moment. 

 

 

 

 



 

3 

 

Vraag 2:  

Kunt u commitment geven op de gezamenlijke ambitie van de 14 Twentse gemeenten, 

waterschappen en provincie:  

- Samen willen we in 2030 in Twente 1,5 Terawattuur (Twh) duurzaam 

elektriciteit opwekken met een combinatie van wind- en zonne-energie, 

waarbij elke gemeente zelf verantwoordelijk is voor de eigen bijdrage in Gwh. 

Hierbij is overprogrammering in de planfase mogelijk nodig, vanwege te 

verwachten planuitval. 

- de uitwerking van de Regionale Structuur Warmte voor Twente. 

 

De volgende fracties hebben het woord gevoerd:  
PVV: nee, gaan niet tekenen voor 688 ha zonnevelden in Twente. En dan hebben we het nog 

niet eens over de windmolens. 

CDA: Het is logisch dat elke gemeente verantwoordelijk voor de eigen bijdrage. Twence is 

bezig met de transitie van afvalverbrander naar duurzaamheidsbevorderaar. Waarom willen we 

afstand nemen van Twence? Ook gezien de Regionale Structuur Warmte. 

Democraten.nu: Sluit zich aan bij PVV. Steun voor zonnepanelen op daken maar niet voor zon 

op land. 

D66: Commitment voor de stelling. Wees kritisch op hoe de omgeving ingevuld gaat worden, 

voorstander van veel zon op dak. 

LAS: bedenkingen bij ambitie van de RES nota. Zoals het er nu voorstaat zouden we in juni al 

moeten besluiten over de toekomst. We willen geen 700 ha of meer aan zonnevelden, ook geen 

windmolens. Onze ambities kunnen heel groot zijn, maar ook onhaalbaar. Grote twijfels over 

de haalbaarheid überhaupt. Bezuiniging op gebruik van alle huize in Almelo, dat is de grootste 

winst die je kunt halen. We hebben in het verleden ook de blokverwarming gezien, dat is meer 

iets voor Siberië en niet succesvol voor hier. 

Fractie Wijnreder: wij zijn het ook niet eens met vele zonnecollectoren en windmolens, er zijn 

ook opties zoals waterstof. Daar moet goed naar gekeken worden. 

PVA: Waarom hebben we het niet over gas? Veel Nederlandse gemeenten leveren 

woningbouwcorporaties en ontwikkelaars toestemming voor gasaansluitingen. Hoe zit dat in 

Almelo. 

 

De schriftelijke inbreng van de PvdA-fractie: 
Wij kunnen ons committeren aan de genoemde ambities.  

De RES 1.0 richt zich vooral op zon- en windenergie, maar er zijn meer veelbelovende 

ontwikkelingen. Op de achtergrond wordt hard gewerkt aan verbetering van bestaande, 

bruikbare technieken, terwijl er ook opties openstaan voor inpassing van innovatieve 

technieken en ontwikkelingen, zoals het (her)gebruik van het huidige gasnet voor duurzame 

energie. De aandacht via studies en experimenten voor alternatieve energiebronnen is 

bovendien van levensbelang om het uiterste te halen uit de belofte dat de energiestrategie 

haalbaar, schaalbaar en betaalbaar moet zijn. De proef met waterstof in de H2 Hub past bij de 

Almelose gretigheid om de daad bij het woord te voegen.  

In de RES Twente 1.0 ligt ons bod om in Twente de helft van het elektriciteitsverbruik duurzaam 

op te wekken in 2030 en na te denken over de structuur om Twente te ontwikkelen tot 

warmteregio. 2030 is dichtbij. De tijd ontbreekt om lang te dralen. Almelo is het beste jongetje 

van de Twentse klas en ligt op koers. Dat verdient waardering, al is het tot nu toe vooral een 

papieren werkelijkheid in een beperkte kring. Het succes in de praktijk zal beïnvloed worden 

door het succes van participatie en acceptatie bij de inwoners van de gemeenten. 

 

De overige fracties geven geen reactie op de vraag, mogelijkerwijs vanwege deelname aan een 

ander politiek beraad op hetzelfde moment. 

 

 

Vraag 3: 

Kunt u akkoord gaan met de (proces)afspraken om te komen tot de RES Twente 1.0. (bladzijde 
9 van het voorlopig ontwerp RES)? 
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De volgende fracties hebben het woord gevoerd:  
PVV: Dezelfde vraag, dit blijkt allemaal uit het koersdocument. Om binnen een paar maanden te 

besluiten over de zonnepanelen in het groen, de windmolens, daar doen wij niet aan mee. 

CDA: Akkoord. Zeker omdat het nog niet in beton genoten is, het geeft een richting aan. Goed 

om dit te ondersteunen door procesafspraken. 

D66: Eens met procesafspraken die genoemd zijn. Geen procesafspraken is geen 

samenwerking en wij werken graag samen aan de regio hieraan. 

LAS: Procesafspraken is opstap naar een stilzwijgend elke keer een stapje verder waardoor je 

niet meer een stapje terug kunt. Het visier hoeft niet in beton gegoten te zijn. In juni moeten we 

wel aangeven of we akkoord zijn, terwijl er nog zoveel twijfel is. Nederland kan niet zonder 

aardgas uit Rusland, de industrie kan niet zonder. 

CU: Vraag over verschuiving verhouding zon/wind 60-40 naar 40-60. Aquathermie en 

geothermie worden genoemd voor RES 2.0. Hoever staat het daarmee en zit er schot in dat dit 

beter bruikbaar kan zijn? Hoe gaat het met de besluitvorming als 1 gemeente zegt dat ze er niet 

mee verder kunnen. Wie heeft het uiteindelijke eindoordeel?  

GL: In grote lijnen instemmen met dit procesvoorstel, het is goed om nog meer nadruk te 

leggen op zon op dak. Nu nog te vrijblijvend. Misschien wat minder zonnepanelen in de natuur. 

Daarnaast goed kijken hoe we als gemeenten samenwerken. Meer afstemming binnen Twente. 

Democraten.nu: Niet tegen regionale energiestrategie. Alleen stappen die genomen worden op 

dit moment zijn niet de stappen die we willen zien. Meer zonnepanelen op daken. Teveel losse 

einden om hier nu al volmondig ja tegen te zeggen. In Duitsland worden mensen juist op het 

aardgas aangesloten. In de toekomst hebben we waterstof, en toch ook nog aardgas en de 

mogelijkheden voor kernenergie. 

PVA: Nee, wij doen niet mee aan het verkwanselen van het Almelose landschap en daarbuiten. 

Daarnaast is er voldoende gas.   

 

De schriftelijke inbreng van de PvdA-fractie: 
Wij staan achter het geschetste proces. Het commitment nu is essentieel om de weg naar de 

RES 2.0 die veel dichterbij de uitvoering en realisatie komt te liggen, te voltooien. 

 

De overige fracties geven geen reactie op de vraag, mogelijkerwijs vanwege deelname aan een 

ander politiek beraad op hetzelfde moment. 

 

 

Vraag 4: 

Zijn er nog eventuele reacties op het voorlopig ontwerp RES Twente 1.0 die u kenbaar wilt 

maken aan het College van B&W? 

 

De volgende fracties hebben het woord gevoerd:  
PVV: In het verlengde van de discussie over Duitsland en Polen die van kolen naar aardgas 

gaan en in Nederland van aardgas naar niets. De wethouder in regionaal verband richting de 

landelijke overheid kan terugkoppelen: totale uitstoot per hoofd van de bevolking (x aantal 

kilo), dan zijn wij er in Nederland al met schone energie en gebruik van aardgas. Als je op een 

maximaal aantal kilo’s per hoofd van de bevolking uitkomt dan zul je zien dat landen als 

Duitsland en Polen nog een flinke opgave hebben. Laatste opmerking: niet in beton gegoten, 

maar in het groen neergezet. 

D66: jammer dat het college heeft gekozen voor deze vragen in een politiek beraad. 

Initiatiefgroep RES Twente heeft voorgesteld om met een raadvoorstel en eventuele moties te 

werken. Helaas is dat in Almelo anders gegaan.  

CU: In de richting van mevr. Van Saane, er is voor alle fracties een mogelijkheid geweest om 

zienswijzen in te dienen. Aan de wethouder de vraag: lobby staat ook in het stuk. 

Verzekeringsmaatschappijen kunnen moeilijk doen over zon op dak, is er een mogelijkheid 

voor lobby richting verzekeringsmaatschappijen? Dan kunnen meer mensen gebruik maken 

van zon op dak. Verkeerde berekeningen in de RES, kloppen de getallen of is er teveel 

berekend?  
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CDA: Opgave 2030 voor zon op dak is al gerealiseerd. Is dat inwisselbaar voor zon op land of 

windenergie? Moet je windenergie, kernenergie en waterstof niet bij de Rijksoverheid 

neerleggen? In het achterland is veel minder wind aan de kust is er veel meer wind, het scheelt 

zo een aantal ha zon op land. Kan de regio een initiërende rol spelen in ontwikkelingen zoals bij 

VDL? De nieuwste vormen van kernenergie: als je dat weet te realiseren op termijn, dan kun je 

veel van de energiebehoefte afdekken.   

LAS: kernenergie en waterstof zullen nog wel 20 jaar duren. Het grote bezwaar tegen de 

vooruitstrevendheid van de RES, als je de weg ingeslagen bent dan kun je niet meer terug. Niet 

de stappen maken op de juiste momenten. Doen wat kan maar niet aan het onmogelijke gaan 

trekken, dat kost teveel geld. Als het niet kan in dit land dan zal ook Den Haag zich moeten 

realiseren dat het teveel gevraagd is.  

PVA: Urenco is bezig met het ontwikkelen van een kleine kernreactor. Is de wethouder hiervan 

op de hoogte? 

GL: Er zijn opmerkingen genoemd dat gas nog belangrijk is, voor procestechnologie is dat ook 

zo. Groene waterstof is een goed alternatief, dat is ook waar landelijk ingezet op gaat worden 

en dat gaat sneller dan de komende 30 jaar. De argumentatie die destijds tegen kernenergie 

gebruikt zijn, zijn nog steeds niet weerlegt. Er is nog geen enkele oplossing voor de problemen 

(mijnbouw uranium, radioactief afval). Het is achterhaald om op die zogenaamde heilige koe 

van kernenergie te gaan mikken. Het wordt ook wel oude technologie genoemd. 

 

De schriftelijke inbreng van de PvdA-fractie: 
Haalbaar, schaalbaar, betaalbaar wordt in de RES Twente 1.0 consequent gelinkt aan de 

technologie. Als het om de betaalbaarheid (van o.a. de energierekening) voor de consument, 

de inwoner van Twente gaat, is de RES ronduit karig. Het wordt slechts 1 keer genoemd in 

relatie tot woningcorporaties en de huurprijsontwikkeling. Dat is voor de PvdA teleurstellend 

en een verkeerd signaal.  

Innovatie is en blijft op alle onderdelen van de RES een belangrijk thema, zowel voor 

kennisdeling en planvorming maar ook, wanneer opschaalbaarheid reëel is, als drijver voor 

aanscherping/aanpassing van de RES.  

De RES 1.0 is de opmaat naar de RES 2.0 in 2023. In die RES 2.0. hebben de contouren 

plaatsgemaakt voor aanwijzingen, en zijn zoekgebieden voor windturbines gewijzigd in 

concrete posities. De PvdA vindt het van groot belang dat in beide RESSEN, het 

handelingsperspectief om tot een evenwichtige en rechtvaardige kostenverdeling te komen, 

vele malen krachtiger is dan nu het geval is. Voorkomen moet worden dat de kostenverdeling 

voor de energietransitie leidt tot sociale ongelijkheid en onderscheid ontstaat tussen groepen 

die wel mee kunnen doen en groepen die niet mee kunnen doen.  

Het is goed dat het streven wordt uitgesproken naar één warmtetarief voor iedereen in Twente, 

ongeacht de techniek van verwarmen. Dat is solidair, dat is een gelijk speelveld voor de 

inwoner creëren en hanteren!  

Wij pleiten bovendien voor een zo concreet mogelijke routekaart voor acceptatie, draagvlak en 

participatie. Mede onder invloed van de coronacrisis dringt de PvdA aan op voortdurende 

aandacht voor zorgvuldige burgerparticipatie in het vervolgproces.  

De huidige verhouding elektriciteits-opwek wind/zon gaat van nu 40/60 richting straks 60/40. 

Efficiënte (betaalbare) keuzes van zoekgebieden liggen in het korte bereik van een 

netwerkstation. PvdA omarmt graag de logica op beide aspecten. De impact op het 

elektriciteitsnet is aanzienlijk evenals de investeringen in netverzwaringen dat zullen zijn.  

De windturbine is in dit kader een stabielere opwekker en producent dan zonenergieparken. 

Wind wint het alleen niet van zon als het gaat om maatschappelijke acceptatie. De PvdA dringt 

er op aan de acceptatie voor wind te vergroten door best practices in het land (met name 

coöperatieve initiatieven met directe benefits voor de inwoners) in de etalage te zetten, maar 

ook door te experimenteren met de schaalbaarheid (hoogte) van windturbines die beter 

inpasbaar en acceptabel zijn in de omgeving.  

Bij het uitwerken van de zoekgebieden moet gestreefd worden naar een zo klein mogelijke 

inbreuk op de landschappelijke waarden en zoveel mogelijk worden ingezet op varianten die 

recht doen aan deze waarden. Zeker in een verstedelijkte omgeving is een open landschap van 

levensbelang. De PvdA pleit ervoor om waar duurzame energiebronnen worden ontwikkeld in 
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het landschap, de natuur en recreatie te versterken, om te voorkomen dat projecten kale 

elementen in het landschap worden, en onderdeel worden van het landschap.  

Naast de wensen en bedenkingen die vanuit de raad van Almelo worden verzameld, wil de 

PvdA graag van de gelegenheid gebruik maken om moties vreemd in de raad (13 april) te 

bespreken en om zodoende aangenomen moties over te brengen aan de beslissers. 

 

De overige fracties geven geen reactie op de vraag, mogelijkerwijs vanwege deelname aan een 

ander politiek beraad op hetzelfde moment. 

 

 

Samenstelling gemeenteraad Almelo 

De gemeenteraad bestaat uit 35 raadsleden, verdeeld over 15 fracties. De zetelverdeling is: VVD 

(6), CDA (5), LAS (5), PVV (2), D66 (2), ChristenUnie (2), PvdA (2), Partij Vrij Almelo (1), SP (2), 

GroenLinks (2), Lijst Çete (1), Leefbaar Almelo (1), Democraten.NU(2), fractie Weinreder (1) en 

Forum voor Rechts (1).  

 

 

Algeheel opiniërend oordeel op basis van de inbreng van de raadsleden door 

portefeuillehouder Eugène van Mierlo 

De raad van Almelo heeft het afgelopen jaar diverse malen over de Regionale Energiestrategie 

en de daaraan gelieerde Almelose visies voor elektriciteitsopwekking en warmte 

gediscussieerd. Het is een onderwerp met een grote maatschappelijke impact. Zowel op de 

fysieke leefomgeving als op sociale aspecten. Daarnaast speelt innovatie een belangrijke rol. 

We werken met de huidige stand der techniek aan het terugdringen van de CO2- uitstoot, maar 

welke andere, misschien wel betere, technieken heeft de toekomst te bieden? Nu niets doen is 

in ieder geval geen optie, daarvoor is de opgave te urgent. Daarom is het goed dat de RES 

Twente 1.0 niet in beton gegoten is en er over twee jaar een nieuwe RES komt, met de 

mogelijkheden die dan voorhanden zijn. Concluderend kan gezegd worden dat de RES Twente 

1.0 met een aan zekerheid grenzende waarschijnlijkheid in juni door de gemeenteraad van 

Almelo wordt aangenomen.  
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